

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, APRIL 26, 1983

(12)

[Text]

The Special Committee on Pension Reform met at 9:40 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Douglas Frith, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Dantzer, Desmarais, Frith, MacLellan, Miller, and Reid (*St. Catharines*).

In attendance: A.R. Dobell, Study Director, F. Lacasse, M.J. Morton, M.C. Wolfson, Research Associates; M. Hatfield, P.C. Research; K. Stotsky, N.D.P. Research; J. Parr, Special Assistant; P.C. Dobell, Adviser.

Witnesses: From the Canadian Organization of Small Business: G.E. Hale, Director of Policy and Government Relations; W.J. Carson, Director of Public Affairs; S. Maclagen, Pension Consultant.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Tuesday, March 1, 1983 relating to proposals for the reform of the Canadian retirement income system contained in the Government of Canada's paper "Better Pensions for Canadians". (*See Minutes of Proceedings, Tuesday, March 17, 1983, Issue No. 1.*)

The Chairman presented the Second Report of the Sub-committee on Agenda and Procedure which is as follows:

SECOND REPORT

Your Sub-committee on Agenda and Procedure met on Thursday, April 21, 1983 and agreed to recommend:

1. that the Committee ratify the Memorandum to the Commissioners of Internal Economy regarding the contract with the Parliamentary Centre for the period up to December 31, 1983, according to the terms approved by the Sub-committee on Agenda and Procedure;
2. that the Committee authorize the Chairman to sign a contract with the Parliamentary Centre, in accordance with the principles outlined in the memorandum, whose specific terms will have been reviewed and approved by the Sub-committee on Agenda and Procedure.

On motion of Mr. Desmarais it was agreed,—That the Second Report of the Sub-committee on Agenda and Procedure be adopted.

On motion of Mr. MacLellan, it was agreed,—That the resource persons invited to Mont-Gabriel May 2-4 be reimbursed in accordance with House of Commons policy for all travel and living expenses incurred by them at the retreat itself and at preparatory meetings which the Chairman may convene prior to the retreat.

Mr. Hale made a statement and, with the other witnesses, answered questions.

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 26 AVRIL 1983

(12)

[Traduction]

Le Comité spécial sur la réforme des pensions se réunit aujourd'hui à 9h40 sous la présidence de M. Douglas Frith, président.

Membres du Comité présents: MM. Dantzer, Desmarais, Frith, MacLellan, Miller et Reid (*St. Catharines*).

Aussi présents: A.R. Dobell, directeur de l'étude, F. Lacasse, M.J. Morton, M.C. Wolfson, associés à la recherche; M. Hatfield, Service de recherche du P.C.; K. Stotsky, Service de recherche du N.P.D.; J. Parr, adjoint spécial; P.C. Dobell, conseiller.

Témoins: De l'Association canadienne des petites entreprises: G.E. Hale, directeur des Politiques et relations avec les gouvernements; W.J. Carson, directeur des Affaires publiques; S. Maclagen, conseiller en matière de pension.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi du mardi 1^{er} mars 1983 portant sur les propositions de réforme du système canadien de revenu de retraite contenues dans le document du gouvernement du Canada intitulé «De meilleures pensions pour les Canadiens». (*Voir procès-verbal du mardi 17 mars 1983, fascicule n° 1.*)

Le président présente le Deuxième Rapport du Sous-comité du programme et de la procédure suivant:

DEUXIÈME RAPPORT

Votre Sous-comité du programme et de la procédure s'est réuni le jeudi 21 avril 1983 et a convenu de faire les recommandations suivantes:

1. Que le Comité approuve la note aux commissaires de l'économie interne concernant le contrat avec le Centre parlementaire pour la période allant jusqu'au 31 décembre 1983 conformément aux conditions approuvées par le Sous-comité du programme et de la procédure.
2. Que le Comité autorise le président à signer un contrat avec le Centre parlementaire conformément aux principes dont il est fait mention dans la note et dont les conditions précises auront été étudiées et approuvées par le Sous-comité du programme et de la procédure.

Sur motion de M. Desmarais, il est convenu,—Que le deuxième rapport du Sous-comité du programme et de la procédure soit adopté.

Sur motion de M. MacLellan, il est convenu,—Que les personnes ressources invitées au Mont-Gabriel du 2 au 4 mai, reçoivent un remboursement conformément à la politique de la Chambre des communes pour leurs frais de déplacement et de séjour à la «retraite» et aux séances préparatoires que le président peut convoquer avant la «retraite».

M. Hale fait une déclaration puis, avec les autres témoins, répond aux questions.